

PLANET MASMED

NO. 02

OKTOBER 2023

UiTM CNS



ENCULTURE

ENGAGE

CREATE



**EXCELLENT
SYNERGY
INTEGRITY**

eISSN 2805-5535



9 772805 553005

KOMUNITI SERVIS DALAM MEMACU KEUSAHAWANAN SOSIAL UITM CAWANGAN NEGERI SEMBILAN KAMPUS KUALA PILAH BAGI KOD KURSUS MGT538 MEMBANTU PENANAMAN SEMULA POKOK PAYA BAKAU DI LUKUT, NEGERI SEMBILAN

Asiah Ali

Fakulti Pengurusan dan Perniagaan UiTMCNS, Kampus Kuala Pilah

Membantu penanaman semula pokok paya bakau adalah satu cara yang berkesan untuk menyumbang kepada Matlamat Pembangunan Mampan (Sustainable Development Goal, SDG) 15, yang dikenali sebagai "Kehidupan di Tanah" atau "Life on Land." SDG 15 bertujuan untuk memelihara dan memulihara ekosistem daratan, meredakan pembalakan haram, menghentikan kemerosotan biodiversiti, dan memulihara kawasan berhutannya, antara objektif lain. Program ini telah diadakan bersama pelajar-pelajar MGT538 dan dikutuai oleh Mohammad Idil. Program ini telah berkolaborasi bersama pihak NGO, iaitu Malaysian Nature Society dan dinaungi oleh Mr Vutty.

Berikut adalah beberapa langkah yang diambil untuk menjalankan aktiviti komuniti servis untuk memacu kelastarian keusahawanan sosial untuk dalam bentuk penanaman semula pokok paya bakau:



Penyelidikan dan Pemilihan Lokasi: Kenalpasti kawasan yang memerlukan penanaman semula

pokok paya bakau. Lakukan kajian mengenai jenis-jenis pokok yang sesuai untuk kawasan tersebut dan faktor-faktor lain seperti pasang surut air laut dan kualiti tanah.

Kerjasama dengan Pihak Berkepentingan: Gandingkan tenaga dengan agensi kerajaan, badan bukan kerajaan (NGO), dan komuniti setempat. Membentuk kerjasama yang kuat adalah penting untuk mendapatkan sokongan dan sumber daya yang diperlukan.

Pengumpulan Dana: Cari cara untuk mendapatkan dana untuk melaksanakan projek ini. Ini boleh termasuk memohon sumbangan dari pihak swasta, memohon bantuan kewangan dari agensi kerajaan, atau mengadakan kempen pengumpulan dana.

Pelaksanaan Projek Penanaman Semula: Sediakan kawasan untuk penanaman semula pokok paya bakau dan pastikan semua aspek seperti persediaan tanah, anak pokok, dan alat yang diperlukan disiapkan dengan baik.

Pelibatan Komuniti Tempatan: Libatkan komuniti setempat dalam proses penanaman semula. Mereka boleh membantu dalam pelaksanaan dan pemeliharaan pokok paya bakau.

Pemantauan dan Penilaian: Pantau pertumbuhan dan perkembangan pokok paya bakau secara berkala. Pastikan mereka mendapat penjagaan yang mencukupi dan menyemak keberkesanan projek.

Pendidikan dan Kesedaran: Tingkatkan kesedaran di kalangan masyarakat tempatan mengenai pentingnya paya bakau dan impak positif yang boleh dihasilkan dari aktiviti penanaman semula ini.

Pengukuran Impak: Lakukan kajian untuk mengukur kesan positif dari penanaman semula pokok paya bakau terhadap ekosistem tempatan dan kesejahteraan masyarakat setempat.

Jalankan Aktiviti Keusahawanan: Pertimbangkan cara untuk memanfaatkan hasil dari projek ini secara keusahawanan, seperti pengeluaran produk bernilai tambah dari hasil hutan paya bakau atau pakej pelancongan ekopelancongan.

Dokumentasi dan Berkongsi Pengalaman: Catat dan berkongsi pengalaman anda dalam menjalankan aktiviti keusahawanan sosial ini. Ini boleh menjadi sumber inspirasi dan pengajaran untuk projek serupa di tempat lain.

Penting untuk diingat bahawa kerjasama dan komunikasi yang baik dengan semua pihak berkepentingan adalah kunci kejayaan dalam menjalankan projek keusahawanan sosial seperti ini. Selain itu, selaras dengan SDG 15, bekerjasama dengan pelbagai pihak untuk mencapai matlamat pembangunan mampan adalah penting untuk memastikan kejayaan projek ini.





Aktiviti semasa program berjalan untuk kod kursus MGT538